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BROI.0002.6.2016 
 

Protokół nr XVIII/16 
z obrad XVIII Sesja Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 19 września 2016 roku 
   

1. Otwarcie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Marek Jaskulski  Przewodniczący Rady dnia  19 września 2016 roku o godzinie 1007 
otworzył obrady  XVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Przewodniczący Rady powitał  
Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Stanisława Budzyńskiego – 
Wicestarostę, Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek 
organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich 
obecnych na sali obrad.  
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż w zawiadomieniu o zwołaniu sesji 
nastąpiła oczywista omyłka pisarka dotycząca miesiąca zwołania sesji, o której zostali 
poinformowani wszyscy radni w terminie poprzedzającym termin sesji, za co przeprosił.  
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady 
Powiatu bierze udział 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 
21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych Rady Powiatu we Włocławku o uczczenie minutą 
ciszy śmierć Pana Krzysztofa Wrzesińskiego – Burmistrza Lubrańca, który zmarł w dniu 12 
września br. Pogrzeb odbył się w dniu 16 września 2016 r. 
 
O godzinie 1010 na obrady przybyli radni: Pan Jan Krzyżanowski, Pan Mariusz Bladoszewski, 
Pani Anna Kozłowksa. W obradach uczestniczyło 18 osób.  
 
3. Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad XVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy 
o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 23 ust. 2 pkt 2 
Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad 
może wystąpić radny, komisja, klub radnych albo zarząd powiatu. Zarząd Powiatu na 
podstawie paragrafu 23 ustęp 2 punkt 2 Statutu Powiatu Włocławskiego wniósł o poszerzenie 
porządku obrad XVIII sesji Rady Powiatu we Włocławku o przyjęte przez Zarząd Powiatu na 
posiedzeniu w dniu 15 września 2016 r. projekty uchwał: 

1) Projekt uchwały sprawie  powołania doraźnej komisji – Komisji ds. opracowania 
„Monografii Powiatu Włocławskiego”, 

2) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski 
dla Gminy Kowal w roku 2016, 
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3) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 
2022, 

4) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016.  

Przewodniczący Rady poprosił wnioskodawcę - Pana Kazimierza Kacę – Starostę 
Włocławskiego o uzasadnienie wniosku. 
Starosta Włocławski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia. 
Pani Iga Przystałowska - Skarbnik Powiatu poinformowała, że jeśli chodzi 
o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji zmian do budżetu i wieloletniej prognozy 
finansowej, to jest ona podyktowana wnioskami złożonymi przez jednostki budżetowe, jak 
i decyzję Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Zmiany są niezbędne do prawidłowej realizacji 
budżetu. Dzisiejsza sesja jest jedyną sesją, która odbędzie się w miesiącu wrześniu, 
w związku z tym Skarbnik poprosiła o poszerzenie porządku obrad o te punkty.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych– czy mają propozycje zmian lub uzupełnienia 
porządku obrad XVIII sesji ? 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania w sprawie poszerzenia porządku obrad dzisiejszej Sesji Rady Powiatu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XVIII sesji 
o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji – 
Komisji ds. opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego” i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie  przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad o punkt – Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie powołania doraźnej komisji – Komisji ds. opracowania „Monografii Powiatu 
Włocławskiego”. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 12 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 11, w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia zadania 
publicznego w zakresie zarządzania drogami powiatowymi.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XVIII sesji 
o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016 i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie  przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad o punkt - Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy 
Kowal w roku 2016 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 13 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 12, w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej 
komisji – Komisji ds. opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego”. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XVIII sesji 
o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
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Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie  przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad o punkt – Rozpatrzenie projektu uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2016 – 2022. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 14 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 13, w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XVIII sesji 
o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie  przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad o punkt – Rozpatrzenie projektu 
w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2016.  
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 15 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 14, w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022. 
Przewodniczący Rady poinformował również, iż punkt 12 – Zapytania radnych i następne 
dotychczasowego porządku obrad zmienią się odpowiednio na 16, 17, 18, 19.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych – czy macie propozycje zmian lub uzupełnienia 
porządku obrad XVIII sesji ? 
Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad XVIII, po przyjęciu przez Wysoką Radę, zmian sesji składa się 
z 19 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad XVIII sesji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 42 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XVIII Sesji: Pana Romana Gołębiewskiego i zapytał – czy 
wyraża Pan zgodę?  
Radny Roman Gołębiewski wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad XVIII sesji Pana Tomasza 
Jezierskiego i zapytał – czy wyraża Pan zgodę?  
Radny Tomasz Jezierski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? 
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Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan 
Roman Gołębiewski był Sekretarzem obrad XVIII Sesji i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Tomasz Jezierski był Sekretarzem 
obrad XVIII sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XVIII Sesji zostali: Pan Roman Gołębiewski i Pan Tomasz Jezierski.  
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołuje: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
O godzinie 1117 na obrady przybył Pan Jerzy Pawłowski. W obradach uczestniczyło 19 
radnych.  
 
5. Przyjęcie protokołu nr XVII/16 z dnia 30 sierpnia 2016 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 32 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XVII Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej w katalogu - 
AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły z Sesji Rady 
Powiatu. 
Stosownie do przepisów § 33 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać poprawki i uzupełnienia 
do protokołu nie później niż do dnia rozpoczęcia następnej sesji Rady. O przyjęciu lub 
odrzuceniu poprawki rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu protokolanta 
i przesłuchaniu zapisu dźwiękowego przebiegu obrad.  
Jednocześnie poinformował, iż Przewodniczący Rady Powiatu poddaje pod głosowanie 
protokół z poprzedniej sesji tylko w przypadku wniesienia sprzeciwu radnego lub radnych do 
rozstrzygnięcia Przewodniczącego Rady przyjętego po zgłoszeniu poprawki lub uzupełnienia 
do protokołu. Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono uwag ani poprawek, nie wniesiono 
sprzeciwu, a zatem Przewodniczący Rady stwierdził, iż protokół nr XVII/16 z dnia 
30 sierpnia 2016 roku został przyjęty.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

31 sierpnia 2016 roku do dnia 7 września 2016 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 8 września 2016 
roku do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu. Radni 
otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 31 sierpnia 2016 
roku do dnia 7 września 2016 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 31 sierpnia 
2016 r. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali, zwyczajowo, sprawozdanie starosty 
z działalności zarządu w okresie od dnia 8 września 2016 roku do dnia sesji, zawierające 
informację z dnia 8, 15 i 16 września 2016 r.  
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Przewodniczący poinformował jednocześnie, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego 
osoba ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Radni nie zabrali głosu w dyskusji.   
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 19 września 2016 r. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego 
działalności w okresie od dnia 31 sierpnia 2016 roku do dnia 7 września 2016 roku. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 8 
września 2016 roku do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 31 
sierpnia 2016 roku do dnia 7 września 2016 roku i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 8 września 2016 roku do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Wielofunkcyjnej 
Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Brzeziu w dwie odrębne placówki 
opiekuńczo – wychowawcze i zapewniania wspólnej obsługi administracyjnej, 
finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia z dniem 
1 listopada 2016 r. Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Brzeziu 
w dwie odrębne placówki opiekuńczo – wychowawcze. Projekt uchwały zawiera 4 załączniki, 
tj.:  

1) Statut Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej „Jaś” w Brzeziu, 
2) Statut Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej „Małgosia” w Brzeziu, 
3) Wykaz mienia ruchomego przeznaczonego do wyposażenia Placówki Opiekuńczo – 

Wychowawczej „Jaś” według stanu na 30.06.2016 r., 
4) Wykaz mienia ruchomego przeznaczonego do wyposażenia Placówki Opiekuńczo – 

Wychowawczej „Małgosia” według stanu na 30.06.2016 r. 
oraz opinia Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku z dnia 31 
sierpnia 2016 r. w sprawie wniosku Dyrektora Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej w Brzeziu. Jednocześnie poprosił o poprawienie publikatora w uzasadnieniu 
do projektu uchwały, gdzie jest mowa o ustawie o samorządzie powiatowym. Zamiast Dz. U. 
z 2015 r., poz. 1445 i 1890 winno być Dz. U. z 2016 r., poz. 814.  
Proszę również o dopisanie do załącznika – Statut Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej 
„Jaś” w Brzeziu - nr 1.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczącego Komisji Zdrowia i  Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 9 września 2016 r. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 
analizowała projekt uchwały w sprawie przekształcenia Wielofunkcyjnej Placówki 
Opiekuńczo – Wychowawczej w Brzeziu w dwie odrębne placówki opiekuńczo – 
wychowawcze i zapewniania wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej 
oraz specjalistycznej. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecni są:  Pan Piotr Jabłoński  - Dyrektor 
Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo Wychowawczej w Brzeziu, Pani Elżbieta Radlak – 
Radca Prawny w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, którzy  ustosunkują się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzielą odpowiedzi na pytania.   
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Starosta Włocławski powiedział, że długo prowadzono rozmowy na temat przekształcenia 
Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Brzeziu w dwie odrębne 
placówki opiekuńczo – wychowawcze. Szukano optymalnych rozwiązań. Starosta uważa, że 
rozwiązanie musi być efektywne i szukające oszczędności.  Zdecydowano się na taki 
kierunek, aby jedna placówka była wiodącą a druga placówka była obsługiwana. Prawo na to 
pozwala. Po zasięgnięciu opinii Głównego Księgowej WPO-W w Brzeziu i innych 
pracowników uznano, że przedkładany projekt, w imieniu zarządu, jest najbardziej 
optymalnym rozwiązaniem. Jeśli będą pytania, to Starosta udzieli szczegółowej odpowiedzi.  
Starosta poprosił Radę Powiatu we Włocławku o przyjęcie projektu uchwały, aby placówki 
mogły zacząć funkcjonować od 1 listopada br. Jeśli projekt uchwały zostanie przyjęty, to 
odbędzie się posiedzenie Zarządu Powiatu, podczas którego pani kadrowa otrzyma wytyczne 
dotyczące powołania dwóch niezależnych kierowników jednostek w tej formie prawnej, aby 
dzieci mogły wprowadzić się do obiektu 1 listopada 2016 r. Starosta podziękował wszystkim 
współpracownikom, którzy się do tego przyłożyli. Powiat będzie pionierem w tym zakresie. 
Będzie to coś nowego. Dobrze, że domki są wybudowane. Starosta podziękował Pani 
Dyrektor PCPR we Włocławku, Panu Dyrektorowi WPO-W w Brzeziu oraz pracownikom 
tych jednostek, którzy w tym natłoku zadań sobie dobrze radzili. Starosta zwrócił się do Pana 
Piotra Jabłońskiego – Dyrektora WPO-W w Brzeziu, wieloletniego dyrektora placówki, który 
przez okres 9 lat zajmuje to stanowisko. Starosta stwierdził, że wszystko ma początek 
i koniec. Pan Dyrektor zdecydował, że będzie odchodził na emeryturę. Starosta w imieniu 
własnym oraz PCPR we Włocławku, a także współpracowników podziękował panu 
Dyrektorowi za współpracę. Starosta zachęcał radnych, aby po zakończeniu sesji pojechali 
zobaczyć, jak wyglądają nowe placówki. Jest to ogromny wkład pracy, również Pana 
Dyrektora Jabłońskiego. Wspólnie ze Starostą rozwiązywali sprawy, które wydawały się nie 
do rozwiązania. Oficjalne pożegnanie dyrektora odbędzie w Starostwie Powiatowym we 
Włocławku. Jest jeszcze wiele spraw do zrobienia. Pan Dyrektor jest do dyspozycji. W dniu 
jutrzejszym odbędzie się przetarg na sprzedaż pałacu w Brzeziu. Starosta podziękował Panu 
Dyrektorowi. Bez spokoju Dyrektora a nerwowości Starosty nie byłoby tego, co jest. Do 
końca września Starosta liczy, że zostaną uzupełnione niedociągnięcia. Miesiąc czasu jest na 
przeprowadzenie dzieci do nowych obiektów. Wykonano coś, co będzie służyć na długie lata. 
Młodzież nie może się doczekać, kiedy będzie mogła się wprowadzić do nowych obiektów. 
Starosta życzyłby sobie, żeby było więcej takich współpracowników, jak dyrektor, z którymi 
Starosta współpracuje. Starosta przeprosił za nerwowe chwile, ale taki już jest.  Pan dyrektor  
odchodzi na emeryturę z dniem 31 października 2016 r. Starosta poprosił, aby dyrektor nie 
zostawiał placówki i przyjął umowę - zlecenie na  okres 1-2 miesiący, aby wprowadzić 
nowych dyrektorów.  
Przewodniczący Rady podziękował Panu Dyrektorowi Piotrowi Jabłońskiemu za 
współpracę.  
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał radnych, jest za 
podjęciem uchwały wraz ze zgłoszonymi poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie przekształcenia 
Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Brzeziu w dwie odrębne 
placówki opiekuńczo – wychowawcze i zapewniania wspólnej obsługi administracyjnej, 
finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przekształcenia Wielofunkcyjnej 
Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Brzeziu w dwie odrębne placówki opiekuńczo – 
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wychowawcze i zapewniania wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej 
oraz specjalistycznej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie przekształcenia 
Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Brzeziu w dwie odrębne 
placówki opiekuńczo – wychowawcze i zapewniania wspólnej obsługi administracyjnej, 
finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 
 

8. Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku w 2015 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie 
systemu pieczy zastępczej.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Włocławku złożyła roczne sprawozdanie z działalności powiatowego centrum rodzinie 
oraz przedstawiła zestawienie potrzeb w zakresie potrzeb pieczy zastępczej.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  sprawozdaniem.  
Pan Roman Gołębiewski– Przewodniczący Komisji Zdrowia i  Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 9 września 2016 r. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 
zapoznała się ze Sprawozdaniem z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie we Włocławku w 2015 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu 
pieczy zastępczej. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie przyjęła w/w sprawozdanie 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Elżbieta Radlak – Radca Prawny 
w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, która  ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Wobec braku głosów w dyskusji oraz braku głosów sprzeciwu, Przewodniczący Rady 
stwierdził że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 19 września 2016 r. przyjęła Sprawozdanie 
z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku w 
2015 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej.  
Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2015 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w uchwale Rady 
Powiatu we Włocławku z dnia z 12 maja 2016 r. dotyczącej określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 r. 
Zmiana dotyczy przeniesienia środków w wysokości 25 tys. zł z zadania: zwrot kosztów 
wyposażenia miejsca pracy osoby niepełnosprawnej i kosztów wynagrodzenia na zadanie 
dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów.  
Projekt uchwały zawiera załącznik określający podział środków finansowych. Do projektu 
uchwały załączona jest, do wiadomości, kserokopia protokołu nr 4/2016 z posiedzenia 
Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 25 sierpnia 
2016 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały.  
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Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i  Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 9 września 2016 r. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 
analizowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, 
na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2016 roku. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Elżbieta Radlak – Radca Prawny 
w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, która  ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Wobec braku głosów Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 19 września 2016 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 19 września 2016 roku zmieniająca uchwałę Rady Powiatu w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2016 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę Rady Powiatu w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2016 roku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu 
we Włocławku o przebiegu  wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I 
półrocze 2016 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 266 ust. 
1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych przedstawił Radzie Powiatu 
informację o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 roku oraz informację 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. W materiałach na sesję radni otrzymali  
kserokopię uchwały nr 3/I/2016 Składu Orzekającego nr 10 RIO w Bydgoszczy z dnia 
6 września 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Zarząd Powiatu 
Włocławskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu za pierwsze półrocze 
2016 roku. Z uchwały wynika, że RIO pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2016 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Jerzy Pawłowski– Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 9 września 2016 r. analizowała informację Zarządu 
Powiatu we dotyczącą przebiegu wykonania budżetu Powiatu za I półrocze 2016 r. oraz 
informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej powiatu na lata 2016 – 2022. 
Pytania dotyczyły: czy nie ma zagrożenia, że w II półroczu dochody będą mniejsze niż 
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planowano, a tym samym czy nie będzie zagrożenia dla realizacji budżetu? Po dyskusji, 
komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 9 września 2016 r. 
analizowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu we Włocławku 
o przebiegu  wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2016 roku oraz 
informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2016 – 2022. Pytania dotyczyły: w jakich procentach subwencja oświatowa pokrywa 
potrzeby oświatowe oraz jakie zmiany zachodzą w kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022? Po dyskusji, komisja jednogłośnie, 
siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady – Panu 
Zygmuntowi Wierzowieckiemu. 
Pan Zygmunt Wierzowiecki - Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 
przedłożonym projektem uchwały. Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani 
Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, która  ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
poprosił o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 19 września 2016 r.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie przyjęcia 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2016 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 została podjęta. 
Projekt uchwała Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia informacji Zarządu 
Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I 
półrocze 2016 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie przyjęcia 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2016 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia zadania publicznego 
w zakresie zarządzania drogami powiatowymi.  

 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy powierzenia Gminie 
Lubanie prowadzenia zadania publicznego – zarządzania drogą powiatową nr 2609C 
Nieszawa – Gąbinek – Włocławek od km 0+000 doi km 0+384. 
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Wiceprzewodniczący Rady  poprosił Pana Jerzego Donajczyka – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad –projektem uchwały.  
Pan Jerzy Donajczyk – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju w dniu 9 września 2016 r. podczas 
swojego posiedzenia analizowała projekt uchwały w sprawie powierzenia zadania 
publicznego w zakresie zarządzania drogami powiatowymi. Dyskusja dotyczyła m.in.: 
niespójności zapisów uzasadnienia do treści §2 projektu uchwały. W uzasadnieniu jest zapis, 
że całość wydatków związanych z wykonaniem remontu bądź przebudowy przedmiotowego 
odcinka drogi powiatowej jak również koszty jego utrzymania, poniesione zostaną w z 
budżetu Gminy Lubanie. Natomiast §2 stanowi, że upoważnia się Zarząd Powiatu  do 
zawarcia porozumienia określającego wzajemne obwiązki stron oraz rozliczania finansowego 
w zakresie zarzadzania drogą powiatową. Po dyskusji Komisja 4 głosami „za”, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 wstrzymującym (radny Jerzy Donajczyk) pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt uchwały. Jednocześnie Przewodniczący Komisji poinformował, że po zakończeniu 
dyskusji Komisja 5 głosami „za” podjęła wniosek o następującej treści: Komisja zobowiązuje 
służby Pana Starosty oraz merytoryczny wydział, aby przedłożył na posiedzenie komisji 
obowiązujące porozumienie w zakresie powierzenia Gminie Lubanie prowadzenia zadania 
publicznego – zarządzanie droga powiatową nr 2609 C Nieszawa – Gąbinek-Włocławek od 
km 0+000 do km 0+383 i żeby komisja miała możliwość zapoznania się z jego treścią i była 
informowana o jego realizacji na każdym etapie. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach, który ustosunkuje się 
do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Radny Karol Matusiak zapytał, jaki jest stan przekazywanej drogi? 
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach 
poinformował, że jest to odcinek o długości 380 mb drogi, to jest ciąg drogi Nieszawa-
Gąbinek-Włocławek. Te 380mb mieści się w 2,5 km odcinku drogi, który jako jedyny 
pozostał gruntowy w powiecie włocławskim. Znajduje się tam niewielka zabudowa. Pani 
Wójt Gminy Lubanie prosi o przekazanie w zarząd, ponieważ chce ją zmodernizować. Na 
dzień dzisiejszy  jest to droga gruntowa uzupełniona tłuczniem wapniowym.  
Wobec braku dalszych pytań Wiceprzewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty –  19 września 2016 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał Radnych, jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 roku w sprawie powierzenia 
zadania publicznego w zakresie zarządzania drogami powiatowymi została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie powierzenia zadania publicznego 
w zakresie zarządzania drogami powiatowymi stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 roku w sprawie powierzenia 
zadania publicznego w zakresie zarządzania drogami powiatowymi stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu. 
Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  



 11 

 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie  powołania doraźnej komisji – Komisji 

ds. opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego”. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy powołania doraźnej 
komisji Rady Powiatu we Włocławku, której zadaniem będzie podjęcie działań zmierzających 
do opracowania i wydania drukiem „Monografii Powiatu Włocławskiego”.  
Zarząd Powiatu, będący inicjatorem projektu uchwały nie zaproponował w § 2 ust. 3 liczby 
członków komisji oraz w § 2 ust. 2 – daty zakończenia prac komisji. 
W związku z  powyższym Przewodniczący Rady poprosił Pana Kazimierza Kacę – Starostę 
Włocławskiego o uzupełnienie projektu uchwały poprzez podanie liczebności komisji oraz 
podanie daty zakończenia pracy komisji.  
Starosta Włocławski podziękował Radzie Powiatu o poszerzenie porządku obrad o punkt 
pod nazwą: Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie  powołania doraźnej komisji – Komisji 
ds. opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego”. Jest to kierunek, o którym 
rozmawiano na poprzedniej sesji. Starosta zaproponował, aby Przewodniczącym Komisji ds. 
opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego” został Pan Piotr Stanny. Według Starosty 
jeśli Pan Stanny się zgodzi, to będzie to dla wszystkich honor i zaszczyt. Taka jest jego 
propozycja. Starosta poprosił, aby ze strony Klubu Wspólnoty Samorządowej i PiS-u zgłosić 
2 kandydatury oraz z Klubu Radnych PSL również 2 kandydatury. To jest najbardziej 
optymalne rozwiązanie. Starosta zastrzegł, że nie ma tutaj żadnych narzucanych tematów. Ze 
strony Klubu Wspólnoty Samorządowej i PiS-u proponowane osoby: Pan Jerzy Donajczyk 
oraz Pan Andrzej Stasiak. Starosta zwrócił się do radnych z Klubu PSL o wskazanie 
2 członków ze swojego klubu. Przy pracach komisji może pomagać Starosta, Zarząd Powiatu, 
właściwy wydział oraz pracownicy. Starosta zapewnił, że na ten cel znajda się środki 
finansowe. To jest duży powiat, który przechodził różne koleje losu, był likwidowany, 
przekształcany, powstawał, upadał itd. Warto pokazać historię tego powiatu. Monografia jest 
bardzo potrzebna. Jest taka potrzeba i taka konieczność. Starosta podziękował pomysłodawcy 
– Panu radnemu Piotrowi Stannemu. Starosta zapewnił, ze będzie współpracował z komisją, a 
środki finansowe zostaną na ten cel zabezpieczone na pewno nie kosztem jakiś zadań. 
Starosta chciałby, żeby było to ładnie, efektywnie i prawidłowo opracowane. Pozostanie ślad, 
który będzie służył przez kolejne pokolenia. Starosta poprosił radnych, aby nie odmawiali 
udziału pracy w tej komisji. Starosta zwrócił się do pomysłodawcy Pana Piotra Stannego, aby 
zgodził się zostać Przewodniczącym Komisji. Starosta rozmawiał z Panem Jerzym 
Donajczykiem oraz Panem Andrzejem Stasiakiem. Starota zwrócił się do radnych z Klubu 
Radnych PSL i poprosił o współpracę. Wśród radnych jest wielu mądrych ludzi, którzy znają 
historię i angażują się w tym zakresie. Starosta zapewnił, że przyłączy się do prac, ale 
szczególnie do prac włączy się Pan Wicestarosta, ponieważ lubi i zna historię. Będzie 
łącznikiem między Starostą a członkami doraźnej komisji. Jeśli to powstanie, to do końca 
kadencji z tego tytułu będą efekty. Starosta wspólnie z Panią Skarbnik znajdą środki 
finansowe, które pomogą rozwiązać ten problem.  
Przewodniczący Rady powiedział, że wnioskodawca zaproponował, aby Przewodniczącym 
Komisji, o ile będzie taka zgoda, został Pan Piotr Stanny. Proponowana liczebność komisji to 
5 członków. Ze strony Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej i PiS-u zgłoszono 
kandydatury Pana Jerzego Donajczyka oraz Pana Andrzeja Stasiaka. Przewodniczący Rady 
powiedział, że Klub Radnych PSL również zgłosi swoich kandydatów. Przewodniczący Rady 
otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Roman Gołębiewski w imieniu Klubu Radnych PSL zgłosił kandydatury: Pani 
Barbary Wałęsy oraz Pana Mariusza Bladoszewskiego.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały i według radnego warto podyskutować a nie od razu wybierać komisję. 
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Projekt jest bardzo enigmatyczny zawiera tylko 4 paragrafy. Według radnego projekt uchwały 
jest bardzo zachowawczy. Należy określić czas, w jakim będą zbierane materiały oraz co 
będzie należało do zadań tej komisji. Powiat istnieje od 1999r., według radnego powiaty 
istniały już dużo wcześniej. Należy określić pojemność monografii. Może być opracowane na 
300 stronach a nawet 13000. Zależy to od okresu od jakiego będzie to opisywane. Trzeba 
przewidzieć czy to komisja będzie opracowywać? Czy będzie autor naczelny, który nada sens 
zebranym materiałom? Czy to będzie opracowane w formie naukowej, czy historycznej? 
Wiele rzeczy nie jest ujętych i będą wypływać wtedy, kiedy komisja zacznie działać. To jest 
ogrom pracy. Rzeczywiście można umieścić tylko najważniejsze rzeczy. W tym projekcie 
uchwały wiele spraw nie zostało ujętych. Nikt nie zdaje sobie sprawy jakie jeszcze w trakcie 
zbierania materiałów i opracowywania materiałów wystąpić problemy. Jest proponowany 
termin do jakiego należy zakończyć prace związane z opracowywaniem tej monografii. To 
będzie bardzo trudne. Zależy jaki okres działania powiatu ta monografia będzie obejmować. 
Według radnego warto te sprawy już teraz rozważyć. Radny nie wie, jakie jest zdanie innych 
osób. Efekty będą widoczne po tym jak monografia wyjdzie do druku. Od objętości 
monografii będą zależne koszty. Starosta zaręcza, że na ten cel znajdą się środki finansowe. 
Znaczenie powinno mieć również to, z jakich źródeł się korzysta. Potrzeba mnóstwo 
fotografii. Kiedyś były inne techniki zapisów a teraz też są inne. W jakiś sposób komisja ma 
te materiały wykorzystywać i segregować, i opracowywać do wydania. To jest ogrom pracy 
i nie jest to takie proste, że zostanie wybrana komisja, która wszystko załatwi. Komisja 
dopiero stanie przed problemem. Pan Przewodniczący Komisji ma z pewnością w głowie 
zarys tej monografii.  
Przewodniczący Rady powiedział, że ramy czasowe to kadencja, zostały 2 lata. Nie ma 
możliwości ciągłości prac na następną kadencję. Komisja może co innego zaproponować, po 
to komisja liczy 5 osób,  w skład której będą wchodzić radni, którzy są radnymi przed dłuższy 
i krótszy okres. Komisja sobie z tym poradzi i te ramy czasowe ogłosi. Ta tematyka  
z pewnością jest bliska radnemu Jerzemu Donajczykowi. 
Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że podziela obawy radnego Jerzego Donajczyka, 
ponieważ jest to nowa inicjatywa dla zgłoszonych członków komisji. Sama komisja ma być 
organem, który będzie planował prace, budżet a nie planował tego, jak ma wyglądać 
monografia. Pisaniem monografii będą zajmowały się osoby, które czują temat i są też 
fachowcami w dziedzinie historii, czy innych dziedzinach społecznoekonomicznych. Radny 
podzielił się doświadczeniami samorządu brzeskiego. Otóż Gmina Brześć Kujawski jest 
w trakcie pisania takiej monografii. Jest to cykl dość długi, ponieważ będzie trwał 2,5 roku. 
Niektórzy mówili, że Burmistrz chce wydać monografie na wybory no niestety tak wyszło 
i tutaj ten 2,5 letni okres potrzeby jest na napisanie monografii Brześcia Kujawskiego. 
Podobnie będzie pewnie w przypadku monografii Powiatu Włocławskiego, będzie to przed 
wyborami lub po wyborach. Tym bardziej radny się cieszy, że nikt nie będzie próbował tego 
wykorzystywać politycznie. Jeśli chodzi o kwestie związane  z pisaniem, to jest grupa 15 
osób, które zajmują się poszczególnymi działami, bo nikt nie jest w stanie napisać całej 
monografii gminy lub powiatu. Te osoby zostały wyłonione w porozumieniu z dwoma 
uczelniami wyższymi. Są podpisane stosowne umowy z tymi uczelniami. Każda z osób pisze 
osobny rozdział tej monografii i to będzie jedną wielką całością. Wszystko to zależy od 
komisji i jej prac, ale radny sobie to tak wyobraża, że rolą komisji będzie organizowanie 
pracy wspólnie z pracownikami Starostwa Powiatowego we Włocławku oraz Zarządem 
Powiatu we Włocławku w  kwestii budżetu i będzie organem, który z jednej strony wymaga 
pewnych rzeczy a z drugiej kontrolował przebieg pisania tej monografii. Rolą komisji będzie 
zbieranie materiałów, zdjęć. Powinny tym się zająć  osoby, które mają dostęp do 
powszechnych archiwów, które będą zbierały te informacje. Radny tak to widzi. Ta uchwała 
jest bezpieczna, ponieważ nie narzuca terminu, ani nie zakłada żadnych ram czasowych. 
Będzie to zależało od posiedzeń komisji,w jakim kierunku to wszystko pójdzie.  
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Radny Piotr Stanny powiedział, że chce zabrać głos w sprawie, przed procedurą głosowania 
tejże uchwały i przed procedurą dokonania wyboru członków składu tejże komisji 
w kontekście wypowiedzi Pana Jerzego Donajczyka, częściowo wyjaśnionej przez Pana 
Tomasza Chymkowskiego. Otóż w podstawie prawnej przywołany jest §49  ust. 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego i to on jest w istocie rzeczy podstawą do tego, aby określić cel 
działania tejże komisji i po drugie określić termin jej działalności. W zasadzie tyle tylko 
można i aż tyle, nic więcej. W związku z tym jeśli bardzo precyzyjnie określony jest cel a 
mianowicie podjęcie działań zmierzających do opracowania i wydania drukiem, to nie znaczy 
napisania monografii, tylko podjęcie działań, o tyle ten drugi element nie został jeszcze 
w wyniku dyskusji dookreślony. Chodzi o czas do kiedy ta komisja będzie pracować. 
Zdaniem radnego jest to warunek konieczny i istotny. Nie przesadzając o składzie osobowym 
komisji i osobach, które te ciężar na siebie wezmą, radny zastanawia się nad ostatnią częścią § 
2 a mianowicie „Komisja jest zobowiązana zakończyć prace do….”. Ten termin za chwilę 
będzie określony i w tym terminie komisja będzie zobowiązana przedłożyć radzie 
sprawozdanie ze swojej pracy wraz z projektami uchwał. Tutaj jest katalog otwarty. Pojawia 
się pytanie, jakie to mają być projekty uchwał i czego mają dotyczyć? Można byłoby na to 
pytanie odpowiedzieć tylko może się okazać, że to zadanie jest niewykonalne w sytuacji, 
gdyby np. prace komisji zakończyły się fiaskiem. Ze względów organizacyjnych trudno 
byłoby przygotować projekty uchwał. Natomiast absolutnie można byłoby przedłożyć radzie 
powiatu sprawozdanie, jak te prace wyglądały i czym się one zakończyły. To jest 
przemyślenie radnego, którym dzieli się z radnymi. Poza sporem jest to, że radny się zgadza 
z wypowiedzią przedmówcy, że monografię mogą opracować tylko i wyłącznie specjaliści 
z danej dziedziny. Muszą to być historycy, archiwiści z danego okresu historycznego i to 
w ich ręce należy powierzyć opracowanie tak istotnego i ważnego dokumentu. Rolą komisji 
i pracowników Starostwa Powiatowego  we Włocławku, którzy wspieraliby działania komisji, 
jest nadanie kierunku prac, określenie harmonogramu prac, określenie kosztów, bo takowe na 
pewno będą związane z opracowaniem takiego wydania, aby można było w odpowiednim 
czasie przewidzieć środki finansowe na to zadanie w budżecie powiatu. Radny widzi potrzebę 
dokonania rozdziału pomiędzy pracą osób, które będą pisały monografię a pracą osób, które 
przygotowują procedurę i harmonogram opracowania tego dokumentu. Radny uważa, że od 
momentu, kiedy specjaliści, historycy opracowywali monografię, to tutaj rola komisji się 
w znacznej mierze kończy. To ma być dokument oparty na wiedzy naukowej. Trzecia rzecz, 
o której radny chciałby powiedzieć i radny ma pewien dylemat,  to odnośnie swojej osoby, 
ponieważ w rzeczy samej 24.06.2016 r. radny z taką inicjatywa wystąpił i wtedy był do niej 
przekonany, w  dniu dzisiejszym jest jeszcze bardziej przekonany, że rada powinna w tym 
kierunku podążać. 14 lipca br. radny zasiadał jeszcze w zarządzie powiatu, kiedy członkowie 
zastanawiali się, jaki kierunek nadać temu zdaniu. Radny dziękuje i ceni to, że Pan Starosta 
wymienił imię i nazwisko radnego wśród grona zacnych osób, które w tej komisji będą 
zasiadały. Problem radnego polega na tym, że może to wyglądać w ten sposób, że radny 
wyszedł z inicjatywą opracowania monografii tylko i wyłącznie po to, aby zasiadać 
w zespole, który będzie ją opracowywał. Radny nie chciałby, żeby takie posadzenie na 
kogokolwiek padło. Radny widzi wśród 20 radnych, pomijając swoją osobę, osoby, które 
w zasadzie w każdej chwili mogą w tym gremium pracować. Jeśli radny nie byłby autorem tej 
interpretacji, to chętnie wyraziłby zgodę na pracę w tej komisji. Teraz pojawia się pewna 
wątpliwość natury etycznej, czy powinien w tej sytuacji ten przywilej, o którym Pan Starosta 
powiedział, przyjąć na siebie. Radny powiedział, że warto rozważyć grono osób, które zostało 
wymienione o taką oto alternatywę, aby Przewodniczącym Komisji został znany 
z zamiłowania do historii Pan Stanisław Budzyński -  Wicestarosta, który jest nieobecny, ale 
radny namawiałby Pana Wicestarostę do prac w tej komisji. Radny poprosił o uszanowanie 
wątpliwości, o której powiedział. Natomiast radny jest gotów, jako obserwator, jako osoba 
związana w sposób luźny z komisją, brać udział w jej pracach, doradzać, jeśli będzie to 
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możliwe i wykazywać aktywność, ale z tych względów o których powiedział, raczej jako 
osoba z boku aniżeli ta, która złożyła interpelację w tej sprawie i nadała kierunek, która 
miałaby przewodniczyć komisji. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że obawy Pana Stannego jako inicjatora wydania 
monografii Powiatu Włocławskiego są nieuzasadnione. Jeśli wystąpił z taką inicjatywą, która 
została przyjęta, to powinien postawić kropkę nad „i” i dociągnąć to do końca. Zawistnych 
ludzi nie brakuje. Nie można się przejmować takimi słowami. Radny uważa, że na pewno 
będzie miło radnemu przewodzić takiemu zespołowi i nadawać tempa. Trzeba się opierać na 
fachowcach z danej dziedziny, osobach, które znają temat od strony naukowej. Radny Stanny 
wymienił Pana Stanisława Budzyńskiego, który jest z zamiłowania historykiem i mógłby 
wiele wnieść w prace tej komisji. Komisji nie będzie przeszkadzać, żeby takie osoby 
zapraszać na posiedzenie komisji i do współpracy.  
Przewodniczący Rady powiedział, że zgadza się z wypowiedziami radnych tylko po to 
komisja ma być powołana, aby radni mogli się wykazać. Jeśli dzisiaj uchwała nie zostanie 
podjęta, to czas będzie biegł dalej. Przewodniczący Rady uważa, że dyskusja nad tym 
tematem jest zbyt obszerna. Jeśli 5 członków komisji, to zbyt mała liczba to można powołać 
7. Według radnych 5 osób to wystarczająca liczba. Komisja określi te środki. Komisja jest po 
to, żeby pracować. Jeśli chodzi o Pana Wicestarostę, to jest w dniu dzisiejszym nieobecny a 
znając jego zapał do historii, to sam włączy się do prac komisji.  
Radny Tomasz Chymkowski poprosił, aby Przewodniczący przeszedł do procedury 
głosowania. Jeśli zostanie zgłoszony kandydat na Przewodniczącego Komisji zadaje się 
pytanie: czy radny wyraża zgodę? 
Przewodniczący Rady zgodnie z uzupełnieniem przez wnioskodawcę projektu uchwały 
w zakresie liczebności komisji, poinformował, iż komisja liczy 5 członków. Wydanie 
monografii ma nastąpić do końca kadencji. Zgodnie z paragrafem 49 ust. 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego  Przewodniczącego Komisji wybiera Rada Powiatu spośród radnych.   
Przewodniczący Rady poinformował, iż głosowanie jest jawne i odbywa się zwykłą 
większością głosów.  
Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie kandydata/ów z grona radnych na 
Przewodniczącego Komisji.  
Radny Tomasz Jezierski zgłosił kandydaturę Pana Piotra Stannego. 
Przewodniczący Rady zapytał Pana Piotra Stannego- czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Piotr Stanny powiedział, że może tego nie słyszał, ale z punktu widzenia radnego jest 
to rzecz bardzo istotna. Rada proceduje odnośnie § 3 tzn. składu komisji. Radny zapytał, czy 
§ 2 ust. 1 został już określony? A mianowicie termin zakończenia prac komisji. Należałoby 
w pierwszej kolejności określić ten element i dopiero później przejść do kolejnego § tj. § 3. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby liczebność komisji wyniosła 5 
członków a terminem zakończenia prac komisji był 31.10.2018r., czyli koniec kadencji? 
Radny Piotr Stanny powiedział, że w tym miejscu i przed głosowaniem należy sobie 
odpowiedzieć na bardzo ważne pytanie, czy rolą komisji, tak jak jest to zapisane 
w proponowanym projekcie uchwał, jest praca związana z opracowaniem monografii Powiatu 
Włocławskiego, czy rolą komisji jest również pilnowanie do samego końca opracowania tej 
monografii? Jeśli ten termin, o którym Pan Przewodniczący Rady powiedział, miałby być 
terminem zapisanym w  uchwale, to nigdy nie uda się w tej kadencji przedłożyć radzie 
powiatu informacji z przebiegu prac komisji jednocześnie z projektami uchwał. Rada 
obciążyłaby następną kadencję. Z punktu widzenia radnego procedura powinna być 
następująca: powinien być stosunkowo realny czas zaproponowany dla komisji, żeby 
przedłożyć Radzie Powiatu informację ze swojej działalności w zakresie przygotowania 
i opracowania. Radny uważa, że można wskazywać terminy miesiąca lutego-marca 
przyszłego roku. Przez okres pół roku można przygotować kalendarium i jednocześnie 
fundamenty opracowania tego dokumentu. Dopiero po złożeniu Radzie Powiatu 
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sprawozdania ze swojej działalności można byłoby podjąć decyzję o zleceniu podmiotowi 
bądź grupie podmiotów, radny nie jest w  stanie tego dzisiaj określić, sporządzenia tego 
dokumentu. Wtedy terminy są do utrzymania i po drugie nie ma żadnego ryzyka, że Rada 
Powiatu nie uzyska od komisji informacji ze swojej działalności. Tak by to radny widział i tak 
czytał ten projekt uchwały. Radnemu wydaje się, że w pierwszej kolejności należałoby 
odpowiedzieć na te pytania. W pewnym momencie rola komisji ulega zakończeniu. Wtedy, 
kiedy nastąpi wygaszenie prac komisji do bardzo intensywnych prac przystępują historycy a 
więc ludzie, którzy ten dokument mają. Radny nie wie, czy do 2018 czy 2019 roku, radnemu 
trudno zawyrokować czas opracowania zgodnie ze wskazaniem, które było wcześniej 
uczynione. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za propozycjami przedstawionymi przez pana Piotra 
Stannego odnośnie terminów, dat itd. i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że propozycje 
Pana Piotra Stannego zostały przyjęte. 
Przewodniczący Rady przypominał, że padła kandydatura Pana Piotra Stannego na 
Przewodniczącego Komisji. Przewodniczący Rady zapytał Pana radnego Tomasza 
Jezierskiego, czy potwierdza tę kandydaturę?  
Radny Tomasz Jezierski powiedział, że podtrzymuje zgłoszoną kandydaturę. 
Przewodniczący Rady zapytał Pana Piotra Stannego- czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Piotr Stanny powiedział, że nadal swoje obawy ma, które wypowiedział w  trakcie 
poprzednich wypowiedzi. Ponadto radny ma przekonanie, że nie chciałby jako ten, który 
z tym projektem wystąpił pozostawić radnych w pewnym kłopocie i w pewnym ambarasie. 
To nie o to chodzi. Jeśli Pan Przewodniczący Rady przekona radnego, że nie ma konfliktu 
pomiędzy wnioskodawcą interpelacji a zasiadaniem w składzie komisji, to wtedy wyrazi 
zgodę. 
Przewodniczący Rady powiedział, że dowodem jest głosowanie, które miało miejsce przed 
chwilą, w którym radni udzielili ogromnego zaufania i poparcia do kwestii przedstawionych 
przez radnego. Przewodniczący Rady powiedział, że najważniejsze jest poparcie ludzi.   
Radny Piotr Stanny powiedział, że nie będąc przymuszony do podjęcia decyzji wyraził 
zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał , czy są inne kandydatury? 
Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady wniósł o zamknięcie listy 
kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii 
Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zamknięciem listy kandydatów na funkcję 
Przewodniczącego Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący stwierdził, że lista kandydatów 
na Przewodniczącego Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego 
została zamknięta.  Został zgłoszony 1 kandydat   
Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania kandydata na Przewodniczącego Komisji 
doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego  
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Przewodniczący Rady przypomniał, że każdy radny dysponuje tylko jednym głosem „za”, 
„przeciw” lub „wstrzymuję się”.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za wyborem Pana  Piotra Stannego  na funkcję 
Przewodniczącego Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził wybór Pana 
radnego Piotra Stannego na funkcję Przewodniczącego Komisji doraźnej ds. opracowania 
Monografii Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady pogratulował Pana radnemu Piotrowi Stannemu wyboru na 
Przewodniczącego komisji, ponieważ jest najbardziej kompetentną sobą. Przewodniczący 
Rady cieszy się, że radni byli jednomyślni.  
Przewodniczący Rady przeszedł do wyboru członków Komisji doraźnej ds. opracowania 
Monografii Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji doraźnej ds. 
opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady przypomniał, że po wyborze przewodniczącego rada wybiera 4 
członków Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego.  
Radna Jadwiga Fijałkowska zgłosiła dwie kandydatury: Pana Jerzego Donajczyka i Pana 
Andrzeja Stasiaka. 
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że podtrzymuje swoje zdanie i zgłasił kandydaturę 
Pani Barbary Wałęsy oraz Pana Mariusza Bladoszewskiego 
Przewodniczący Rady  zapytał Pana Jerzego Donajczyka - czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Jerzy Donajczyk wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady  zapytał Pana Andrzeja Stasiaka - czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Andrzej Stasiak wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady  zapytał Panią Barbarę Wałęsę- czy wyraża Pani zgodę? 
Radna Barbara Wałęsa wyraziła zgodę. 
Przewodniczący Rady  zapytał Pana Mariusza Bladoszewskiego - czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Mariusz Bladoszewski wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady  zapytał, czy są jeszcze inne propozycje?  
Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady zapytał,  kto jest za zamknięciem listy 
kandydatów na członków Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu 
Włocławskiego i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że lista 
kandydatów na członków Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu 
Włocławskiego została zamknięta.  
Przewodniczący Rady  stwierdził, iż na członków Komisji doraźnej ds. opracowania 
Monografii Powiatu Włocławskiego zostało zgłoszonych 4  kandydatów.   
Przewodniczący Rady  przeszedł do głosowania poszczególnych kandydatów na członków 
Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego według kolejności 
zgłoszeń.   
Przypomniał, że każdy radny dysponuje 4 głosami, które może oddać „za”, „przeciw” lub 
„wstrzymuję się” 
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Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za wyborem Pana Jerzego Donajczyka na członka 
Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za wyborem Pana Andrzeja Stasiaka na członka 
Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za wyborem Pani Barbary Wałęsy na członka Komisji 
doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za wyborem Pana Mariusza Bladoszewskiego 
na  członka Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził wybór:  

1) Pana Jerzego Donajczyka  na  członka Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii 
Powiatu Włocławskiego  
2) Pana Andrzeja Stasiaka  na  członka Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii 
Powiatu Włocławskiego  
3) Pani Barbary Wałęsy na  członka Komisji doraźnej ds. opracowania Monografii 
Powiatu Włocławskiego  
4) Pana Mariusza Bladoszewskiego  na  członka Komisji doraźnej ds. opracowania 
Monografii Powiatu Włocławskiego  

Przewodniczący Rady poprosił radę o przegłosowanie poprawki zgłoszonej przez Pana Piotra 
Stannego. Brzmiało to w następujący sposób: Komisja jest zobowiązana zakończyć pracę do 
dnia 31 marca 2017 r. i przedłożyć Radzie sprawozdanie ze swojej pracy. Przewodniczący 
Rady zapytał, kto jest za tą poprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący stwierdził, ze poprawka został 
przyjęta a uchwała wchodzi w  życie z dniem podjęcia.  
Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu powołała doraźną Komisję  ds. 
opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego  Ta uchwała nie podlega głosowaniu. Jest 
uchwałą deklaratoryjną.  
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Projekt uchwały sprawie  powołania doraźnej komisji – Komisji ds. opracowania „Monografii 
Powiatu Włocławskiego” stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie powołania 
doraźnej komisji – Komisji ds. opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego” stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w roku 2016 
pomocy finansowej dla Gminy Kowal w wysokości 8.600 zł z przeznaczeniem na zakup 
kostki betonowej w ilości 250m 2 na zadanie własne gminy pod nazwą: „Utwardzenie placu 
przed Szkołą Podstawową w Więsławicach”. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Starosta, który ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku 
pytań Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 19 września 2016 roku.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016 stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016 stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 – 
Wieloletniej prognozy finansowej oraz w załączniku nr 2 – wykaz przedsięwzięć.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radny Jan Krzyżanowski powiedział, że w uzasadnieniu jest zapis mówiący o urealnieniu 
kwoty kredytu na pokrycie deficytu budżetowego w wysokości 1 828 603,79 zł. Radny 
zapytał, jakiego okresu czasu będzie dotyczyło urealnienie tego kredytu? Nie ma podanego 
przedziału czasowego.  
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Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że chodzi o kredyt planowany do pokrycia deficytu  roku 
2016, to dotyczy okresu bieżącego. W związku ze zmianami w uchwale budżetowej po 
stronie dochodów, jak i wydatków urealnieniu podlega wynik budżetu. Zmniejsza się deficyt 
o kwotę ponad 242 000 zł. I z tego tytułu źródła finansowania deficytu oprócz nadwyżki z lat 
ubiegłych również wskazują na konieczność zabezpieczenia kredytem długoterminowym. 
Stąd 2 000 000 zł w poprzedniej uchwale rady planowanego kredytu zmniejszyło się do 
kwoty 1 828 603,79 zł, to dotyczy roku 2016.  
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 19 września 2016 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022 została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr  19 do niniejszego 
protokołu. 

 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą dotacji 
celowej oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 19 
września 2016 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za- 18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016 
została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016 stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2016 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 

16. Zapytania radnych 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 25 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
- interpelacje i zapytania radnych kieruje się odpowiednio do zarządu powiatu, starosty lub 
poszczególnych członków zarządu za pośrednictwem przewodniczącego rady. Zapytania 
mogą być też kierowane do przewodniczącego rady lub wiceprzewodniczącego. Informuję 
również, iż zgodnie z paragrafem 26 ust. 1 – zapytania składa się ustnie w trakcie obrad, 
w sprawach mniej złożonych dotyczących aktualnych problemów Powiatu, a także w celu 
uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedzi na pytania niewymagające formy pisemnej 
udziela się w tym punkcie po wyczerpaniu zapytań. 
Radny Karol Matusiak ponowił zapytanie, gdzie jest herb Powiatu Włocławskiego, który 
znajdował się na sali obrad i dlaczego go nie ma? 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Sekretarza o udzielenie odpowiedzi.  
Pan Zygmunt Bałuta - Sekretarz Powiatu odpowiedział, że herb, który wisiał na sali obrad 
oczywiście jest i istnieje, tylko nie komponował się w dotychczasowym miejscu. W tej chwili 
zostało zlecone plastykowi opracowanie zmiany herbów położonych nad drzwiami 
wejściowymi i ten projekt ma również obejmować projekt herbu powiatu. Jeśli radni wykażą 
trochę cierpliwości, to Sekretarz przyrzekł, że na następnej sesji powinno być to uzupełnione.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju, w sprawach różnych, komisja dyskutowała nad sposobem przeprowadzenia 
odkrzaczania poboczy dróg i rowów dróg powiatowych. Pan Dyrektor zgłosił ciekawą 
inicjatywę zorganizowania pokazu z użyciem nowoczesnego sprzętu, który w maksymalny 
sposób pozwala na wycinanie zakrzaczenia i miał wdrożyć procedury do sprowadzenia 
takiego urządzenia. Między innymi Gmina Lubień Kujawski zadeklarowała się, że chętnie na 
terenie gminy przy drodze powiatowej ten pokaz zorganizowałaby. Radny zapytał, czy 
dyrektor podjął konkretne działania i czy wiadomo coś konkretnego, kiedy taki pokaz będzie 
mógł się odbyć? Radnemu zależałoby, aby jak najwięcej osób obejrzało działanie tego sprzętu 
i przekonało się, że warto go zakupić, żeby był używany do wycinki zakrzaczenia na 
poboczach i rowach przy drogach powiatowych. 
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD powiedział, że na posiedzeniu komisji taka 
dyskusja była i dyrektor obiecał, że w ciągu miesiąca taki pokaz się odbędzie.  
 

17. Interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 25 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją. Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje 
z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedzi na interpelacje niewymagające formy pisemnej 
udziela się w tym punkcie po zgłoszeniu interpelacji. 
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Radni nie złożyli interpelacji. 
 

18. Wolne wnioski i oświadczenia radnych 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia.  
Radna Anna Kozłowska podziękowała w imieniu całej społeczności Gminy Boniewo, Panu 
Dyrektorowi PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach za sprawne i szybkie zareagowanie na 
prośbę samorządu Gminy Boniewo, która wystąpiła o umieszczenie tablic kierunkowych przy 
drogach powiatowych, które krzyżują się z drogami gminami. W trybie natychmiastowym 
zostało to wykonane i tablice są uzupełnione.   
Radny Piotr Stanny poinformował, że od piątku ubiegłego tygodnia w miejscowości 
Kruszyn przy Szkole Podstawowej została zamontowana i działa sygnalizacja świetlna. To 
jest bardzo newralgiczne miejsce. Realizacja tego przedsięwzięcia podnosi poziom 
bezpieczeństwa, dlatego w imieniu lokalnej społeczności, o co radnego poproszono, a 
mianowicie:  rodziców, nauczycieli, sołtysów, radnych z tego terenu, złożył podziękowania 
w następującej kolejności: Radzie Powiatu za to, że znalazła środki finansowe w budżecie, 
zarządowi powiatu, który z tą inicjatywa występował, Panu Staroście, który był 
orędownikiem od samego początku oraz Panu Dyrektorowi Tadeuszowi Wiśniewskiemu, aby 
czuwał nad tym, aby to zadanie zostało zrealizowane. Poziom bezpieczeństwa dzieci, 
uczniów w tej części Powiatu Włocławskiego zdecydowanie się poprawi, szczególnie 
w okresie jesienno-zimowym, kiedy dzień będzie bardzo krótki. Radny podziękował Staroście 
za zgłoszenie kandydatury, Radzie za wybór na Przewodniczącego Komisji doraźnej ds. 
opracowania Monografii Powiatu Włocławskiego. Radny złożył zobowiązanie, że będzie 
robił wszystko wraz z komisją, aby ten termin, który w uchwale został zapisany udało się 
dotrzymać, aby w miesiącu marcu Rada Powiatu sprawozdanie otrzymała. Radny poprosił, 
aby po zakończeniu obrad sesji rady powiatu komisja, która została wybrana, na chwilę 
została na sali obrad. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w dniu 11 września 2016 r. w miejscowości 
Szczytno oraz w Boniewie odbyła się historycznie upamiętniająca wydarzenia sprzed 77 lat 
uroczystość odsłaniająca kulisy bitwy pod Szczytnem. Była poprzedzona mszą polową. 
Uroczystość powiązana ze złożeniem wiązanek, wieńców, pod pomnikiem upamiętniającym 
te wydarzenia sprzed 77 lat, połączona z wizytą na cmentarzu w Boniewie, gdzie część 
zabitych  Polaków w  dniach 11-12 wrzesień 19389 roku zostało pochowanych. Odbył się 
również występ orkiestry garnizonowej wojskowej z Torunia, pokaz fajerwerków, piękne 
wystąpienie Starosty, który zaaranżował przedłużenie czczenia tych wydarzeń. Starosta 
zmobilizował wójtów gmin Boniewo i Choceń do potrzymania tradycji tych obchodów 
przynajmniej w  formie uroczystej mszy świętej. To była jedna z bardziej udanych imprez 
historycznych w Powiecie Włocławskim w ostatnim okresie. Warte podkreślenia jest to, że 
mnóstwo osób uczestniczyło w obchodach tej rocznicy. Ona została reaktywowana po 8 
latach, kiedy podobna była zorganizowała przez ówczesnego Wójta Gminy Choceń a teraz 
reaktywowana z inicjatywy Pana Starosty.  
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w dożynkach powiatowych i za 
wspaniałą atmosferę. 
Starosta Włocławski powiedział, że ostatni okres był de facto decydujący. Starosta 
stwierdził, że  nie wie, jak się wszystko potoczy, ale dwa wnioski na „schetynówki” zostały 
złożone, tj.: ul. Dobrzyńska i Wieniec etap III i IV. Wniosek na Brzezie został również 
złożony. W tej chwili powiat czeka za rozstrzygnięciem, to może być nawet w przyszłym 
roku. Kolejny wniosek dotyczący Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim będzie składany. 
Jutro zostanie rozstrzygnięty przetarg na sprzedaż pałacu w Brzeziu. Wadium wpłaciła jedna 
osoba. Jeśli chodzi o dps -y to zostało wiele zrobione, aby bezpieczeństwo zostało 
zachowane. Wszystkie przetargi, które w tym roku były, są rozstrzygnięte. Powiat czeka na 
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niektóre kierunki, jeśli chodzi o PFRON. W tej chwili planowany jest już budżet na przyszły 
rok. Sytuacja budżetu powiatu nie jest najgorsza i będzie czym zarządzać na przyszły rok 
tylko, żeby wszystkie kierunki zostały osiągnięte. Nie wszystko może się udać. W czwartek 
był bardzo trudno dzień w spotkaniu brał udział Pan Piotr Stanny i Pan Tomasz Chymkowski. 
W piątek odbyło się owocne spotkanie w Brześciu Kujawskim, była współpraca 
i zrozumienie. Nie ma rzeczy idealnych. Każdy popełnia błędy. Jest przychylność ze strony 
marszałka. Wszystko idzie w dobrym kierunku, jeśli chodzi o drogi wojewódzkie. Należy 
współpracować z samorządami. Starosta podziękował radnym za współpracę. Starosta 
dowiedział się, że w radzie miasta została zerwana koalicja PiS i PO. Wiadomo, że radni się 
różnią, ale w sprawach strategicznych rada jest jednomyślna. W dniu dzisiejszym rada 
podejmowała ważne decyzje. Starosta stwierdził, że w Starostwie Powiatowym we 
Włocławku również są zgrzyty. Są trudne tematy, jak m.in.: wspólnoty leśne. Są różne 
koncepcje i wizje. To nie są łatwe i proste sprawy. Starosta zapewnił, że jeśli będzie 
przyzwolenie i będzie tak się odbywać współpraca na radzie powiatu, a jest tego pewien, że 
tak będzie, w czasie uchwalania kolejnego budżetu i podejmowania kolejnych zadań 
inwestycyjnych. Kadencja zostanie zakończona z pewnym sukcesem. Starosta każdego dnia 
jest na terenach inwestycyjnych gminy Brześć Kujawski. Radny Tomasz Chymkwoski 
informuje starostę na bieżąco. Sprawa bezrobocia jest sprawą kluczową dla powiatu. Kolejna 
ważna sprawa to brak wody. Trzeba to rozwiązać.  Starosta podziękował radnemu Tomaszowi 
Chymkowskiemu za bieżące informacje na temat obwodnicy, która jest sukcesem samorządu 
brzeskiego. Starosta powiedział, że nikt nie ma prawa zabierać głosu ani radnym koalicji ani 
opozycji. Niech się głosy ścierają, ale jak jest zgoda, to staroście i współpracownikom, 
zarządowi jest o wiele łatwiej pracować. Za chwilę odbędzie się posiedzenie zarządu i będą 
przygotowane materiały do ogłoszenia przetargu, żeby móc przeprowadzić dzieci z placówki 
w Brzeziu do nowych budynków. Starosta powiedział, że nie przekroczy swoich kompetencji 
i nie powie o krok za dużo nie mając upoważnienia rady. Nie można stać w miejscu. Zostało 
788 dni do końca kadencji. Każdy stracony dzień nie jest do odrobienia. Radna Fijałkowska 
mówi, że starosta jest ostatnio nerwowy. Starosta się z tym zgadza, ponieważ czeka na 
jutrzejszy dzień i jeśli się uda sprzedać pałac, to temat Brzezia się rozwiąże. Starosta poprosił 
o współpracę i rozwiązywanie problemów. Dziennikarze pytali Starostę, co myśli o radzie 
Miasta Włocławek. Starosta odpowiedział,  że powiat ma wspaniałą radę, z która wspaniale 
się współpracuje i rozmawia. Radni wybrali starostę i poprosił radnych o współpracę 
i współdziałanie, a  z tego będą efekty. Starosta zaprasza w przedziale 28-29 września br.,  
aby rada dokonała wizji lokalnej inwestycji, które powstały w Brzeziu i Wilkowiczkach. Nie 
wszyscy wiedzą, jak to wygląda. Starosta ma ogromną satysfakcję, że przy udziale radnych 
robione są wspaniałe rzeczy. Starosta nie zrobiłby nic, jeśli nie miałby przyzwolenia rady. 
Dzisiaj zostało zaangażowanych wiele osób.  Starosta podziękował panu Stannemu za 
wypowiedź, panu Donajczykowi za docenienie historii z 1939 r. To była tragiczna historia, 
ale powiat pamięta, że ci ludzie oddali za Polskę życie. Starosta zapewnił, że znajdą się środki 
finansowe na uczczenie powstańców poległych z 1969 r. z m. Szewo. Historia jest potrzebna 
ludziom. Starosta nie spodziewał się, że tyle starszych osób weźmie udział w uroczystości 
i będzie dziękować a to my wszyscy powinniśmy im dziękować. Starosta podziękował 
wszystkim radnym za współpracę. Nie trzeba bać się odpowiedzialności. Starosta zaznaczył, 
że nie ma korupcji, zamówienia publiczne są otwarte i są dobrzy pracownicy. Starosta 
podziękował radzie za przyzwolenie w podejmowanych decyzjach.  
Mariusz Bladoszewski  powiedział, że w dniu 8 września 2016 r. odbyło się spotkanie 
w siedzibie Starostwa Powiatowego we Włocławku z Panią Jabłońską Kierownikiem Działu 
Promocji Kujawskiej Szkoły Wyższej we Włocławku, Prezesem Zarządu Fundacji  na rzecz 
rozwoju Kujawskiej Szkoły Wyższej we Włocławku, Panią Ewa Śmigielską – Dyrektorem 
Centrum Kształcenia Podyplomowego Kujawskiej Szkoły Wyższej we Włocławku. Ze strony 
Starostwa Powiatowego w spotkaniu uczestniczył Pan Marek  Góreczny, Pan Robert 
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Pawłowski oraz radny Mariusz Bladoszewski. Tematem spotkania było podjęcie współpracy 
pomiędzy Powiatem Włocławskim a Kujawską Szkołą Wyższą we Włocławku. Obszary 
współpracy to: wspieranie kształcenia zawodowego. Doradztwo zawodowe, projekty 
edukacyjne dla dzieci i młodzieży Powiatu Włocławskiego, wspieranie polityki senioralnej, 
wspieranie przedsiębiorczości. Według radnego to bardzo ciekawe tematy. Jeśli byłaby wola 
współpracy z jednej i z drugiej strony,to tylko z pożytkiem dla powiatu.  Radny powiedział, 
że jakiś czas temu nawiązał  kontakt z fundacją Kronenberga przy Banku City Handlowym 
i tam pan Prezes co jakiś czas jest informowany odnośnie postępów w budowie tych 2 
domków w Brzeziu i wykazuje zainteresowaniem tematem. Jeśli chodzi o zakup pałacu, to ta 
fundacja nie ma takich środków. Radny zwrócił się z prośbą o zaproszenie Pana Prezesa 
Zarządu Fundacji Kronenberga przy Citi Handlowy na otwarcie domów Placówki 
Opiekuńczo-Wychowawczej w Brzeziu. Radny zawnioskował o utworzenie w budynku 
Starostwa Powiatowego kącika zabaw dla dzieci. Jest to praktykowane we wszystkich 
instytucjach, urzędach, bankach. Petenci, którzy przychodzą z małymi dziećmi nie mają 
miejsca, żeby zająć czymś dzieci. Byłoby to nowe podejście do petenta i rodzicie małych 
dzieci byliby z tego powodu zadowoleni.  
 

19. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia 19 września 2016 
roku o godzinie 1220 zamknął obrady XVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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